

СОДЕРЖАНИЕ

ПАТРИАРШИЕ ЭНЦИКЛИКИ. БЛАГОСЛОВИТЕЛЬНЫЕ ГРАМОТЫ.

Священный кондак Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II г-ну Масису Назаряну.....	3
Священный кондак Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II г-же Шаке Патманян.....	5
Священный кондак Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II г-ну Григору Патманяну.....	7
Слово Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II в связи с открытием медицинского центра “Измирлян”.....	9
Завет Его Святейшества Католикоса Всех Армян Гарегина II на открытии 10-ого съезда Всемирного совета церквей.....	12

ОФИЦИАЛЬНОЕ

Католикос Всех Армян принял президента Академии Республики Румынии.....	18
Католикос Всех Армян принял директора Государственного Эрмитажа Михаила Пиотровского.....	19

ПРОПОВЕДИ

Наставление епископа Микаела Ачапахяна, читанное в церкви св. Месропа Маштоца новопосвященным архимандритам.....	20
---	----

РЕЛИГИЕВЕДЕНИЕ

АРХИМАНДРИТ ДАНИЕЛ ТУМАНЯН — Теологические мотивы гл. 1-7 Книги Бытия в армянской агиографической литературе.....	23
--	----

ИСТОРИКО-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

ЕГИНЕ МКРТЧЯН – Служба и чин дьякониц в Армянской Апостольской Церкви.....	39
ТОВМАС ПОГОСЯН – Восприятие Бога в произведениях Дживани.....	52
ХАЧАТУР СТЕПАНЯН – Об одной интересной попытке толкования понятия народа.....	61
ВАЧАГАН ГРИГОРЯН – Философский подтекст творчества Гранта Матевосяна.....	74

СООБЩЕНИЯ

АРСЕН АРУТЮНЯН - Еще одна новообнаруженная дарственная храма св. Рипсиме.....	96
---	----

СЕМИНАРИСТЫ

АРПИНЕ ЧАНТИКЯН - Саргис Кукунян.....	104
---------------------------------------	-----

ДУХОВНЫЕ ЧТЕНИЯ

ИЕРЕЙ ГЕВОНД МАИЛЯН - Новые вызовы.....	111
---	-----

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

ВАРДАН ДЕВРИКЯН - Выявление древнейшей редакции требника “Маштоц”.....	115
ЮРИЙ ОВАНЕСЯН - Факт – родной язык истории.....	122

ЦЕРКОВНАЯ ЖИЗНЬ. НОВОСТИ.....	131
-------------------------------	-----

CONTENTS

PONTIFICAL ENCYCLICALS, LETTERS OF BLESSING

Encyclical of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mr. Massis Nazaryan.....	3
Encyclical of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mrs. Shakeh Batmanyanyan.....	5
Encyclical of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mr. Grigor Batmanyanyan.....	7
Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the occasion of the inauguration of “Izmirlian” Medical Center.....	9
Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, at the inauguration of the WCC 10 th General Assembly.....	12

OFFICIAL

Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the President of the Academy of the Republic of Romania.....	18
Audience granted by His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mr. Mikhail Piotrovsky, director of the State Hermitage Museum.....	19

SERMONS

Message of His Grace Bishop Michael Ajapahyan addressed to novice archimandrites at St. Mesrop Mashtots Church.....	20
---	----

RELIGIOUS STUDIES

ARCHIMANDRITE DANIEL TOUMANYAN – Theological motives of Genesis 3.1-7 in the Armenian apocryphal literature.....	23
---	----

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

HEGHINE MEKERTCHYAN – Service and role of deaconesses in the Armenian Church.....	39
TOVMAS POGHOSYAN – Perception of God in the works by Jivance.....	52
KHACHATOUR STEPANYAN – An interesting attempt to comment on the idea of a nation.....	61
VACHAGAN GRIGORYAN – Philosophical implication of a work by Hrant Mathevosyan.....	74

ESSAYS

ARSEN HAROUTIUNYAN – One more newly found document from the Monastery of St. Hripsimeh.....	96
--	----

SEMINARIANS

ARPINE CHANTIKYAN – Sarkis Koukounyan.....	104
---	-----

SPIRITUAL READINGS

FR. GHEVOND MAYILYAN – New challenges.....	111
---	-----

LITERARY REVIEW

VARDAN DEVRIKYAN – Disclosure of the ancient edition of “Mashtots” ritual book....	115
YURY HOVHANNISYAN – The mother tongue of the history is the fact.....	122
BRIEF CHURCH NEWS	131

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՆԱՅԻՐԱԳԵՏԱԿԱՆ ԿՈՆԴԱԿՆԵՐ. ՕՐՆԱԿԱԿԱՆ ԳՐԵՐ

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի սրբապատ կոնդակը մեծարգոյ փիար Մասիս Նազարեանին.....	3
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի սրբապատ կոնդակը մեծագնի փիկին Շաբէ Պաթմանեանին.....	5
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի սրբապատ կոնդակը մեծարգոյ փիար Գրիգոր Պաթմանեանին.....	7
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի իտսքը Իզմիրլյան բժշկական կենտրոնի բացման առիթով.....	9
Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսի պարգամը ԵՆՆ 10-րդ համաժողովի բացմանը.....	12

ՊԱՇՏՕՆԱԿԱՆՔ

Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Ռումինիայի Հանրապետության ակադեմիայի նախագահին.....	18
Ամենայն Տայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Պերական Էքմիարաժի փնօրեն Միխայիլ Պիոպրովսկուն.....	19

ՔԱՐՈԶԽՕՍԱԿԱՆ

Տ. Միքայել Եպիսկոպոս Աջապահյանի պարգամը՝ փրված Սուրբ Մեսրոպ Մաշտոց եկեղեցում նորընծա վարդապետներին.....	20
---	----

ԿՐՕՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

Տ. ԴԱՆԻԵԼ ՎՐԴ. ԹՈՒՄԱՆՅԱՆ - Ծննդ. Գ. 1-7-ի աստվածաբանական մոտիվները հայ պարականոն գրականության մեջ.....	23
--	----

ՊԱՏՄԱՐԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ՆԵՂԵՆ ՄԿՐՏՉՅԱՆ - Սարկավագուհիների ծառայությունն ու պաշտոնը Նայ Առաքելական Եկեղեցում.....	39
ԹՈՎՄԱՍ ՊՈՂՈՍՅԱՆ - Ասրծո ընկալումը Զիվանու սրեղծագործություններում.....	52
ԽԱՉԱՏՈՒՐ ՍՏԵՓԱՆՅԱՆ - Ազգի գաղափարի մեկնաբանման հեղափոխության փորձ.....	61
ՎԱՉԱԳԱՆ ԳՐԻԳՈՐՅԱՆ - Նրանից Մարթեոսյանի սրեղծագործության փոխադրության հնթիմապր.....	74

ՆԱԴՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ԱՐՍԵՆ ՆԱՐՈՒԹՅՈՒՆՅԱՆ - Ես մի նորահայր նվիրագիր Ս. Նիսիսի վանքից.....	96
--	----

ՃԵՄԱՐԱՆԱԿԱՆՆԵՐ

ԱՐՓԻՆԵ ՉԱՆԹԻՅԱՆ - Սարգիս Կուկունյան.....	104
---	-----

ՆՈԳԵԻՈՐ ԸՆԹԵՐՅՈՒՄՆԵՐ

Տ. ՂԵԻՈՆԴ ՔՆՆ. ՄԱՅԻՆՅԱՆ - Նոր մարտահրավերներ.....	111
--	-----

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ՎԱՐԴԱՆ ԴԵԻՐԻՅԱՆ - «Մաշտոց» ծիսարանի հնագույն խմբագրության վերհանումը.....	115
ՅՈՒՐԻ ՆՈՎԱԿՆՆԻՍՅԱՆ - Պարսկության մայրենի լեզուն փապրն Է.....	122
ԵԿԵՂԵՅԱԿԱՆ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ	131